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CAlEnDARI poRtEs oBERtEs CEntREs 
D’EnsEnyAmEnt 2008/2009
Els propers mesos de febrer i març els centres d’ensenyament 
de Sant Feliu viuran jornades de portes obertes per informar els 
alumnes i els seus familiars dels programes educatius de cada 
col·legi. Aquestes jornades suposen una iniciativa informativa 
prèvia al procés de pre-inscripció, que es desenvoluparà del 25 
de març al 4 d’abril. El calendari és el següent: 

Centres de primària:

28 de febrer CEIP Salvador Espriu 17.30 h
1 de març Col.legi M. D. Mercè 11 a 13 h
3 de març CEIP Falguera 17.30 h
4 de març  Col.legi Virgen de la Salud  18 h
5 de març CEIP Gaudi 17.30 h
5 de març Escola Mestral 19 h
6 de març CEIP J. Monmany 17.30 h
8 de març Col.legi Bon Salvador 11 a 13 h
10 de març CEIP Nadal 17.30 h
11 de març CEIP Miquel Martí i Pol 17.30 h
12 de març CEIP Pau Vila 17.30 h

Centre de secundària:

27 de febrer Escola Mestral (secundària) 17 h
27 de febrer IES Martí Dot 19 h
1 de març Col.legi M. D. Mercè 11 a 13 h
 (secundària) 
5 de març IES Olorda 19 h
6 de març Col.legi Virgen de la Salud 18 h
 (secundària)
8 de març Col.legi Bon Salvador 11 a 13 h
 (secundària) 

Recomanem que no assistiru amb els nens i nenes a les 
visites. També poden demanar més informació sobre el 
procés de matriculació i el seu calendari, a l’Oficina Municipal 
d’Escolarització (Palau Falguera, 6).

ConVoCAtÒRIA DE VolUntARIs pER lA llEnGUA
Programa de voluntariat que mitjançant parelles de conversa 
facilita la integració social, cultural i lingüística de les persones 
nouvingudes.

Organització, informació i inscripcions: Servei Local de Català 
(pl. Laujar de Andarax, s/n, tel. 93 685 24 32)
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Juan Antonio Vázquez | L’alcalde

editorial

En el ple del dia 26 de febrer es va aprovar el Pla d’actuació 

del mandat (PAM) 2008–2011. És un document essencial, que 

incorpora les principals actuacions que l’Ajuntament durà a terme 

en els pròxims quatre anys. Es tracta d’un veritable contracte 

entre el Govern municipal i la ciutadania, que explicita en què 

consistirà l’actuació municipal i dóna instruments a la ciutadania 

per, d’aquí quatre anys, poder comprovar si es correspon efecti-

vament amb el que ha estat el treball municipal.

L’anterior legislatura va ser la primera en què el consistori de la 

nostra ciutat va aprovar un PAM del qual es va informar a basta-

ment la ciutadania, mitjançant la publicació del Pla d’Actuació del 

Mandat i l’enviament d’informació amb els punts més destacats 

d’aquest a tots els domicilis de la ciutat. 

Per a aquest nou mandat, la voluntat de l’equip de govern ha estat 

avançar més i obrir el contingut del nou pla a les consideracions 

i propostes dels ciutadans i ciutadanes. És per això que en el ple 

de desembre es va aprovar el document inicial per tal d’obrir-lo a 

les aportacions de la ciutadania i de les entitats santfeliuenques. 

Amb aquest objectiu, es van enviar formularis als domicilis de la 

ciutat, que es podien retornar emplenats a diversos edificis muni-

cipals; es va crear una pàgina web on incorporar les propostes 

telemàticament, i s’han realitzat nombrosos tallers participatius 

amb les entitats. 

El resultat han estat centenars d’aportacions i suggeriments, 

i la incorporació de moltes d’aquestes en el redactat final del 

Pla d’actuació. Un document, per tant, més complet, fruit de la 

complicitat de molts ciutadans i ciutadanes que consideren que 

la participació en els afers públics és la millor manera d’enfortir 

el projecte comú de Sant Feliu com una ciutat que treballa pel 

benestar i el progrés dels seus habitants.

En breu rebreu als vostres domicilis informació sobre el Pla 

d’actuació definitiu, una informació molt útil per conèixer el futur 

de la nostra ciutat i per poder seguir millor el resultat i l’eficàcia 

del treball de l’Ajuntament, amb l’objectiu d’esdevenir encara més 

una administració oberta abocada al servei ciutadà.

En el pleno del día 26 de febrero se aprobó el Plan de actuación 
del mandato (PAM) 2008-2011. Es un documento esencial, que 
incorpora las principales actuaciones que el Ayuntamiento lleva-
rá a cabo en los próximos cuatro años. Se trata de un verdadero 
contrato entre el Gobierno municipal y la ciudadanía, que expli-
cita en qué consistirá la actuación municipal y da instrumentos 
a la ciudadanía para, de aquí a cuatro años, poder comprobar 
si se corresponde efectivamente con lo que ha sido el trabajo 
municipal.

La anterior legislatura fue la primera en la que el consistorio de 
nuestra ciudad aprobó un PAM del que se informó en profundi-
dad a la ciudadanía, mediante la publicación del Plan de actua-
ción municipal y el envío de información con los puntos más 
destacados del mismo a todos los domicilios de la ciudad.

Para este nuevo mandato, la voluntad del equipo de gobierno 
ha sido avanzar más y abrir el contenido del nuevo Plan a las 
consideraciones y propuestas de los ciudadanos y ciudadanas. 
Es por eso que en el pasado pleno de diciembre se hizo una 
aprobación del documento inicial para abrirlo a las aportaciones 
de la ciudadanía y de las entidades de Sant Feliu. Con este 
objetivo, se enviaron formularios a los domicilios de la ciudad, 
que se podían retornar una vez contestados en diversos edi-
ficios municipales, se creó una página web donde incorporar 
las propuestas por vía telemática y se han realizado numerosos 
talleres participativos con las entidades.

El resultado han sido centenares de aportaciones y sugerencias, 
y la incorporación de muchas de ellas en el redactado final del 
Plan de actuación. Un documento, por tanto, más completo, 
fruto de la complicidad de muchos ciudadanos y ciudadanas 
que consideran que la participación en los asuntos públicos es 
la mejor manera de fortalecer el proyecto común de Sant Feliu 
como una ciudad que trabaja por el bienestar y el progreso de 
sus habitantes.

En breve recibiréis en vuestros domicilios información sobre el 
Plan de actuación definitivamente aprobado, una información 
muy útil para conocer el futuro de nuestra ciudad y para poder 
seguir mejor el resultado y la eficacia del trabajo del Ayunta-
miento, con el objetivo de convertirlo todavía más en una admi-
nistración abierta orientada al servicio ciudadano.

Un pla d’actuació del mandat 
amb la participació de tothom

Un plan de actuación del manda-
to con la participación de todos
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tribuna oberta

Aquesta secció publica les cartes adreçades a la redacció d’El Butlletí, 
bé sigui per correu convencional (pl. Vila, 1) o per correu electrònic 
(premsa@santfeliu.cat).
L’extensió màxima dels escrits haurà de ser de 15 línies i s’hi farà cons-
tar el nom i el telèfon de l’autor o autora, si és un particular. En cas de 
pertànyer a una entitat o partit polític, s’haurà d’especificar el nom de la 
persona responsable. La direcció d’El Butlletí no es fa responsable de 
les opinions expressades en les cartes.

GRACIAs A toDos

Asprodis (Asociación pro-Disminuidos de Sant Feliu) ha cumpli-
do 25 años de ininterrumpido trabajo a favor de los disminuidos 
de toda condición en Sant Feliu de Llobregat. Para celebrar tan 
importante efeméride, la Junta Directiva de la entidad ha venido 
realizando una serie de actividades, que han culminado con un 
intenso sprint final. Así, entre otras, hemos realizado una exposi-
ción, que estuvo disponible en el Ateneu Santfeliuenc del 28 de 
noviembre al 3 de diciembre, donde se efectuaba un recorrido 
fotográfico por las diferentes actividades que nuestra asociación 
ha emprendido a lo largo de este cuarto de siglo. También organi-
zamos en diciembre una conferencia a propósito de los actuales 
proyectos sociales que afectan a los discapacitados y la aplica-
ción de la ley de dependencia, que tuvo lugar en la sala Ibèria. Allí, 
tuvimos la gran satisfacción de leer un muy emotivo saludo envia-
do expresamente por la Sra. Mª Teresa Fernández de la Vega, en 
el que reconocia el importante papel que juegan las asociaciones 
como ASPRODIS por la consecución de nuestros derechos, así 
como un cariñoso mensaje de felicitación.

Desde ASPRODIS queremos agracer a todas las instituciones, 
entidades y personas individuales que nos han ayudado a llegar a 
nuestros primeros 25 años de existencia. Gracias a todos.

la Junta Directiva de AspRoDIs    

CompREmos En sAnt FElIU

Es un anciano entrañable y fuma cannabis. Lleva tanto tiempo en la 
carretera que ha visto, ha oído y ha vivido practicamente de todo. 
Se llama Willie Nelson y su nombre está grabado con letras de oro 
en la historia de la música country. Y en diamante en el Almanaque 
del Granjero. Y es que veintipico años defendiendo con su guitarra 
a los pequeños granjeros frente a las grandes corporaciones tiene 
mucho mérito.

Ignoro si en Sant Feliu se estila el vivir del sudor que deja uno en 
su granja, pero sí sé que muchas familias dependen de su mal 
llamado “pequeño comercio” para subsistir. Y que aquí, para no 
tener nada que envidiar a nadie, también solemos dejarnos los 
ahorros en las grandes superfícies. Lo hacemos amparándonos en 
las excusas de siempre: que si aquí no hay oferta, que si es más 
caro y bla, bla, bla. Basta con echar un vistazo a los escaparates 
de nuestra ciudad para certificar el error. Puede que la publicidad, 
esa que el dinero sí puede comprar, nos inculque lo contrario, 
pero lo cierto es que comprarte en Sant Feliu una tele, un libro, o 
unos pantalones no es, para el abajo firmante, un acto de caridad 
ni de patriotismo local. Es lo que es: comodidad, inmediatez y 
economía. 

Si esta carta fuera un rap, terminaría con un “Deja tu pasta en 
Sant Feliu!!” Pero seguro que al viejo Nelson le gustaría más un 
más familiar “mimemos nuestro comercio, no lo condenemos a 
desaparecer”.   

Daniel Agudo
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La tardor santfeliuenca té, des de l’any passat, una nova cita regular 
amb el col·lectiu de persones amb discapacitats. Del 25 de novem-
bre al 3 de desembre, Sant Feliu de Llobregat va celebrar la I Setma-
na de la Discapacitat, una iniciativa impulsada pel Patronat Municipal 
de Serveis a les Persones amb Discapacitats amb la col·laboració de 
les entitats i associacions locals, en la qual es van fer diverses activi-
tats adreçades a sensibilitzar i conèixer de primera mà les problemàti-
ques d’aquest col·lectiu. A més, coincidint amb el 25è aniversari de 
dues entitats com Asprodis i UNES, la Setmana també va incloure 
accions festives, que van servir com a contrapunt lúdic als debats, 
exposicions i presentacions que van integrar el programa d’activitats. 
En paraules de la regidora delegada d’Igualtat i Participació Ciuta-
dana, Teresa Calzada, aquesta I Setmana de la Discapacitat “ens 
permet pensar amb més profunditat sobre les necessitats d’aquest 
col·lectiu en el present i també en el futur, i així poder treballar des de 
les diferents administracions pel seu benestar [...] Això vol dir pensar 
en termes d’igualtat, també davant l’accés al treball, habitatge, temps 
lliure, transport, etc. Amb tot això el que volem és que participin, com 
tots els ciutadans i ciutadanes, de la vida de la ciutat”.   

El programa d’activitats de la I Setmana va començar el diumenge 
25 de novembre amb el partit regular de lliga de bàsquet amb cadira 
de rodes que van disputar l’UNES Sant Feliu i l’ADEMI Tenerife. Tres 
dies després, la Sala dels Àustries del Palau Falguera va acollir una 
xerrada, a càrrec de la tècnica de l’Ajuntament de Lleida Marta Feixa 
Pàmpols, al voltant del pla d’acció per afavorir la participació i la 
inclusió social de les persones amb discapacitat que va fer la capital 
lleidatana.

I setmana de la 
Discapacitat  

ciutat

“Doncs no sempre, perquè hi ha molts 
carrers on les persones discapacitades 
no es poden moure amb llibertat, accedir 
a determinats llocs... A vegades, i cada 
vegada més, pensem en ells, però no tot el 
que caldria”

opinions

“Crec que no, però crec que s’està millo-
rant; cada vegada hi han més iniciatives per 
a millorar els problemes d’aquest col·lectiu, 
com treure els esglaons de les voreres, 
etc. Queda molt per fer, però la cosa està 
millorant” 

“Crec que no, perquè hi ha molta proble-
màtica amb temes molts comuns com els 
transports, la mobilitat... És cert que alguns 
ajuntaments i institucions intenten fer millo-
res per a aquest col·lectiu, però també és 
cert que hi ha molts organismes públics 
que no estan adequats a les necessitats 
d’aquestes persones”   

Albert 
lombarte

marta 
Baraona

Carlos 
Carballo

A les ciutats, pensem en el col·lectiu de gent amb discapacitats?
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25 anys d’AspRoDIs     
Dintre del marc de la I Setmana, el dissabte 1 de desembre 
l’Associació Asprodis va celebrar el seu 25è aniversari amb una jor-
nada que va conciliar la reflexió i el debat sobre aquest col·lectiu amb 
la celebració lúdica. Així, a la Sala Ibèria es va fer una taula rodona al 
voltant de la nova llei de dependència, conduïda per la exconsellera 
de Benestar i Família i diputada al Parlament Carme Figueras i la 
directora general de l’ICASS, Carolina Homar, en la qual la regidora 
Teresa Calzada va reiterar el compromís de l’actual Govern municipal 
per a la construcció en aquesta legislatura d’un taller ocupacional i 
d’una residència assistida per a discapacitats. La taula rodona es 
va cloure amb la lectura d’una nota de felicitació pel 25è aniversari 
redactada per la vicepresidenta del Govern, M. Teresa Fernández de 
la Vega, i va continuar amb el sopar i ball de gala, que va a aplegar 
120 persones. El diumenge 2 la presentació a càrrec d'ACIC del 
DVD Per una cultura a l’abast de tothom i, ja el dilluns 3, la II Diada 
Esportiva amb motiu del Dia Internacional de les Persones amb Dis-
capacitat i una visita guiada al Complex Municipal de Piscines, en la 
qual es va presentar el llibre en braille de Carlos Peramo Me refiero a 
los játac, van tancar les activitats de la I Setmana de la Discapacitat.   
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Per quart any consecutiu, l’Ajuntament de Sant Feliu ha impulsat la 
campanya nadalenca de promoció del comerç local “Comprant a 
Sant Feliu guanyaràs 6.000 D”. Des que l’1 de desembre s’iniciés 
la campanya i fins al 5 de gener, s’han repartit a tota la xarxa de 
comerços adherits a les set associacions de comerç de Sant Feliu, 
200.000 butlletes per a aquest sorteig, el nombre més gran repartit 
en les quatre edicions de la campanya. 

El sorteig per escollir el guanyador de la campanya d’enguany es 
va celebrar el 8 de gener a la sala de plens, i el premi de 6.000 D 
per gastar en només un dia a les botigues de Sant Feliu va recaure 
en la veïna del barri de la Salut Amparo Noguera. El número guan-
yador, el 144.927, va ser lliurat a la perruqueria Moreira, adherida 
a l'associació de comerciants Amics del Barri de la Salut, i va ser 
la primera vegada que el premi el lliurava un comerç d’aquesta 
entitat. L’afortunada, acompanyada per la seva família, va gaudir 
del premi durant la jornada del dissabte 19 de gener, que es va 
iniciar amb l’acte protocol·lari d’entrega del xec a la sala de plens de 
l’Ajuntament, que va aplegar representants de les set associacions 
de comerç de Sant Feliu i autoritats municipals.

A més de la campanya engegada per l’Ajuntament, diverses asso-
ciacions comercials de Sant Feliu també van organitzar campanyes 
per fomentar les compres nadalenques a la ciutat. L’entitat Sant 
Feliu Centre va iniciar la seva campanya el mes de desembre amb 
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Els 6.000 D cauen 
al barri de la salut 

comerç

una festa popular a la plaça de la Vila, en la qual es va projectar un 
audiovisual realitzat per a l’ocasió, interpretat per ciutadans i ciuta-
danes de Sant Feliu. El tancament es va fer el cap de setmana del 
18 i 19 de gener, amb una nit de jocs de taverna i una gran festa, 
en què es va fer el sorteig de regals i un concert amb La Salseta del 
Poble Sec, respectivament. D’altra banda, les botigues adherides 
a l’entitat Amics del Barri de la Salut  van lliurar a la seva clientela 
butlletes per a un sorteig de diversos productes. Les botigues de 
l’Associació Amics del Carrer Santa Creu van repartir, amb cada 
compra, butlletes per a un premi de 1.000 D en vals de compra, 
que recauria en el tiquet que coincidís amb les darreres quatre xifres 
de la loteria del Nen. Aquest premi va quedar finalment desert, ja 
que el bitllet amb el número 7657, lliurat per la botiga Deco Raül, no 
va aparèixer. Les altres associacions comercials locals van adornar 
amb motius nadalencs les botigues adherides.  

Amparo Noguera Molina, guanyadora del premi de la campanya nadalenca 

de promoció de comerç local “Comprant a Sant Feliu guanyaràs 6.000 D”. A 

sota, festa de presentació de la campanya nadalenca de l’associació comercial 

Sant Feliu Centre.
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Del 30 de novembre al 2 de desembre de 2007, es van celebrar al 
Palau Falguera unes jornades d’informació i debat entorn del pro-
jecte del soterrament, amb la finalitat de trobar un espai de consens 
i de posar a l’abast de tothom els principals elements que formen 
part d’aquest projecte. Unes 150 persones, entre representants 
de totes les associacions de veïns, entitats i persones afectades 
per l’àmbit del soterrament, van participar en les jornades, que han 
permès fer un pas més en el procés de participació ciutadana que 
s’allargarà durant tot l’any 2008. Les jornades d’informació i debat 
van assolir el principal objectiu d’agrupar persones de diferents 
àmbits, com els polítics, els tècnics, els veïns afectats i les associa-
cions i entitats del municipi.  

Entre els principals compromisos que van sortir d’aquesta trobada 
destaquen augmentar i fer més comprensible la informació sobre 
el projecte del soterrament per poder afrontar un procés de parti-
cipació amb garanties; detectar i organitzar els veïns per àmbits 
d’afectació i treballar coordinadament perquè en el moment de par-
ticipar en el projecte definitiu s’hi sentin més vinculats, i millorar els 
materials de l’exposició sobre el projecte del soterrament i decidir 
per quins punts de la ciutat passarà. Un altre dels acords de les jor-

Celebrades les 
jornades d’informació 
i debat sobre el 
soterrament 

soterrament

nades va ser el compromís que l’empresa encarregada de redactar 
el projecte haurà de ser pluridisciplinària i amb capacitat per donar 
resposta a les inquietuds de tota la ciutadania.

Les jornades d’informació i debat entorn del soterrament es van 
inaugurar el divendres 30 de novembre amb l’explicació dels panells 
informatius sobre el projecte del soterrament a càrrec d’Itziar Gon-
zález Virós, arquitecta especialista en processos de participació. 
Aquests materials conformaran l’exposició itinerant sobre el projec-
te que recorrerà la ciutat a partir de finals del mes de març i culmi-
narà el seu recorregut durant les Festes de Primavera. La jornada 
del dissabte dia 1 va estar dedicada a la formació, amb una sèrie de 
ponències a càrrec de tècnics municipals, representants d’altres 
administracions i tècnics independents, que van donar resposta 
als dubtes que la ciutadania planteja entorn del transport públic i 
la mobilitat, i sobre els estudis i la viabilitat econòmica del projecte 
del soterrament. El diumenge dia 2 va estar dedicat pròpiament a 
la participació, amb la constitució i el desenvolupament dels grups 
de treball que van donar lloc a les conclusions d’aquesta fase del 
procés de participació.
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serveis socials

Des del novembre passat ja és operatiu a Sant Feliu de Llobregat el 
Servei de Mediació Familiar. Aquesta nova prestació és un mètode 
pacífic de resolució de conflictes adreçat a parelles, al qual una 
tercera persona, la persona mediadora, ajuda les parts a cercar 
la millor solució per a tots els implicats en el conflicte, com els 
mateixos membres de la parella, fills, familiars, etc. La implantació 
d’aquest nou servei ha estat possible gràcies a un conveni entre 
l’Ajuntament de Sant Feliu de Llobregat i el Departament de Justícia 
de la Generalitat de Catalunya, ratificat en el ple municipal ordinari 
de febrer del 2007. 

L’Àrea de Serveis Personals, i molt especialment els Serveis Socials 
municipals, gestiona aquest servei, en col·laboració amb el Centre 
de Mediació Familiar de Catalunya, adreçant els possibles bene-
ficiaris, sempre que aquests acceptin voluntàriament la mediació 

familiar com a eina per a la resolució de la seva problemàtica. 
Les persones interessades també poden sol·licitar aquest servei 
adreçant-se a l’Oficina de Planejament Estratègic de la Convivència 
(OPEC), ubicada a Can Ricart (c/ Rectoria, 6). L'acte públic de 
presentació d'aquest servei es farà a la sala dels Àustries del Palau 
Falguera, el proper 5 de març a les 19.30 h.

A Catalunya, set de cada deu parelles que demanen la media-
ció familiar arriben a un acord satisfactori per a les dues parts i, 
d’aquesta manera eviten un procés judicial contenciós que pot 
agreujar més les diferències familiars.

nou servei de
mediació familiar  

MATERIALS GRUMAT
A SANT FELIU DE LLOBREGAT
C/ Mataró, 23 Nau 12 (a 200 m. dels bombers)
TOT PER A LA CONSTRUCCIÓ I DECORACIÓ · TEL 93 685 44 43
www.gamma.es

publicitat
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urbanisme
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laureà miró y 
santa Creu inician 
su segunda fase de 
remodelación  

Dos de los principales bulevares de Sant Feliu, las calles de 
Laureà Miró y Santa Creu, están cambiando su fisonomía con el 
objetivo de convertirse en viales para el máximo disfrute de los 
peatones y ejes vertebradores del comercio local. Comenzando 
por el primer bulevar, en el mes de abril está previsto que comien-
ce la remodelación del segundo tramo de la calle Laureà Miró. 
Después de la ejecución del primer tramo comprendido entre las 
calles de Joan Maragall y Carcereny i Tristany, que fue inaugurado 
el pasado 31 de marzo, la segunda fase de las obras de Laureà 
Miró continuará hacia Molins de Rei, hasta llegar a la calle Hos-
pitalet, manteniendo la misma fisonomía que la ejecutada en la 
primera fase. Así, la ampliación de las aceras, hasta una anchura 
de 5 metros y medio, si bien en los tramos en que la calzada lo 
permita habrán aceras superiores a esta medida; la supresión de 
dos carriles, un por cada sentido, para el tránsito de vehículos; la 
eliminación de obstáculos arquitectónicos que dificulten la movi-
lidad y la instalación de nuevo mobiliario urbano, como bancos y 
farolas, son los principales rasgos definidores de esta segunda 
fase de renovación de la calle de Laureà Miró, tal y como reflejaron 
los vecinos y vecinas de la zona en el proceso participativo previo 
en el cual se configuró el proyecto urbanístico de remodelación. 
Las obras están previstas que finalicen a comienzos del 2009.

santa Creu

Para la primavera se prevé que finalice la segunda fase de las obras 
de mejora de la calle Santa Creu, una de las arterias principales del 
barrio de Can Calders. Iniciada en febrero, esta remodelación mejo-
rará el espacio actual, dotando de un mayor espacio a los peatones 
y mejorando la luminosidad e impacto de ruidos. Así, se ha sustituido 
el alumbrado público y el pavimento existente, para mitigar los ruidos 
del tráfico, además de instalar una nueva señalización que no impida 
la movilidad por las aceras. Los pasos de peatones también se han 
mejorado, con el objetivo de aumentar la seguridad para las personas, 
así como el arbolado, que se sustituirá por una especie más resistente 
a las condiciones urbanas. Finalmente, también se ha procedido a 
la adecuación de los contornos de los contenedores soterrados de 
recogida selectiva. El coste total de esta segunda fase de mejora de la 
calle Santa Creu asciende a 200.000 D.
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Àngel merino renuncia 
el seu càrrec com a 
regidor de l’Ajuntament 
El 13 de desembre, el Ple municipal va viure una sessió extraor-
dinària amb un únic punt a l’ordre del dia: la renúncia d’Àngel 
Merino i Benito al seu càrrec com a regidor municipal i portaveu 
del grup d’ICV-EUA. Amb una nombrosa assistència de ciutadans, 
simpatitzants i companys de carrera política, com el conseller de 
Medi Ambient i Habitatge de la Generalitat de Catalunya, Francesc 
Baltasar, aquest ple extraordinari de comiat es va desenvolupar amb 
una gran càrrega emotiva. 

L’alcalde Juan Antonio Vázquez va ser l’encarregat d’obrir el ple 
extraordinari, amb un discurs en el qual va remarcar que “per damunt 
de les coincidències i discrepàncies viscudes, és just reconèixer i 
agrair la gran dedicació i servei a la ciutat, i la profunda empremta, 
especialment en els àmbits culturals i educatius, que ha deixat 
l’Àngel Merino a Sant Feliu de Llobregat”. En el mateix sentit es van 
manifestar els portaveus de les diverses formacions polítiques, que 
van precedir les intervencions que els regidors d’ICV-EUA, a títol 
individual, van fer per recordar el llegat de l’Angel Merino. Aquests 
van destacar, entre altres aspectes, el seu paper com a “formador 
de tots els companys de partit que ens hem incorporat posterior-

ment” i “la importància que en la seva gestió sempre ha tingut la par-
ticipació i opinió dels ciutadans”. Finalment, va ser el mateix Merino 
qui va cloure el ple, amb una intervenció, tancada amb el poema de 
León Felipe Romero solo, en la qual va recordar els seus inicis a la 
política, i va agrair “a Sant Feliu i a tots els seus ciutadans, pel gran 
nombre d’amics que he fet en aquests anys de política municipal”. 

Vinculat a la política municipal des de la transició, Merino va incor-
porar-se com a regidor de Cultura al Govern municipal de Sant Feliu 
de Llobregat l’any 1983, càrrec que va desenvolupar fins al 1991. 
Alcalde de Sant Feliu des del 2000 fins al 2003, en l’actualitat Meri-
no és delegat a Barcelona de la Conselleria d’Interior, Relacions Ins-
titucionals i Participació. Amb relació al seu adéu a la política muni-
cipal, en declaracions fetes a Ràdio Sant Feliu, Merino va assenyalar 
que “ha arribat el moment per al recanvi generacional, perquè noves 
persones puguin desenvolupar la política local amb la dignitat que 
hem intentat fer els que vam començar a l’època de la transició”. 

C/  FREDERICA  MONTSEN
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TV LCD LG 32" 32LC56
Televisor LCD de 32 Pulgadas
con TDT Integrado actualizable
por antena

TV LCD SAMSUNG 23" LE23R86B
Tamaño de pantalla: 23"
Resolución: 1366 x 768
Ratio de Contraste Dinámico: 5000:1
Ángulo de visión: 170/170

TV LCD SHARP 32" LC32X20E
Full HD, TDT
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sant Feliu aprova el 
pressupost econòmic 
per al 2008

Els pressupostos de l’Ajuntament de Sant Feliu de Llobregat per 
al 2008, aprovats en el ple municipal del 27 de novembre amb els 
vots a favor de l’Equip de Govern (PSC-CiU-ERC), l’abstenció del 
Partit Popular i el vot en contra d’ICV, destinen més d’11 milions 
d’euros a inversions al municipi. Els comptes municipals aprovats 
per a l’any vinent suposen la dotació econòmica més gran de la 
història, amb una quantia total que ascendeix a 46.114.372 D. 
Aquesta xifra supera en prop de 6 milions d’euros el pressupost 
de l’any 2007, que suposa un increment dels recursos econòmics 
d’un 12,7%. El pressupost per a l’any 2008 dóna continuïtat als 
objectius i compromisos adquirits en l’aprovació del Pla de mandat 
2004-07 i al Pla d’inversions. 

Al capítol d’inversions per a la ciutat es destinaran 11.092.234 D, 
una de les  dotacions econòmiques més elevades de la història, 
que permetran l’execució de noves inversions al municipi. Entre les 
principals actuacions que es faran al llarg del 2008 destaquen la 
construcció de l’Arxiu Comarcal, l’execució de la segona fase de 
la remodelació de la carretera de Laureà Miró, la construcció del 
centre de barri del Mas Lluí, el pavelló poliesportiu de les Grases 
i la nova escola bressol a Can Bertrand. També cal destacar les 
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actuacions derivades de la subvenció de la llei de barris per a la 
millora de l’àrea urbana de la Salut i Can Calders, com la cons-
trucció d’un equipament cívic i la urbanització de la riera i de les 
zones adjacents. 

En l’apartat d’ingressos, l’exercici comptable del 2008 disposarà 
de més recursos econòmics que aquest 2007. En aquest sentit, 
destaquen les aportacions de la Generalitat de Catalunya per al 
programa d’ajudes a la llei de barris i per a la construcció del nou 
Arxiu Comarcal, que suposen un increment d’un 57% respecte de 
l’exercici en curs.

Pel que fa als ingressos tributaris, l’Ajuntament ha treballat amb 
el criteri de mantenir la pressió fiscal. Els impostos i taxes muni-
cipals i els preus públics registraran una pujada d’entre el 2,7 i el 
3% (igual que la previsió d’inflació). Entre les novetats destaca la 
congelació de la taxa de cementiris i les taxes que han de pagar 
les parades del Mercat Municipal. Amb relació a l’IBI, es congela 
el tipus impositiu per tal de no incrementar l’impacte de la revisió 
cadastral realitzada per l’Estat fa tres anys.

El president delegat de l’Area d’Economia i de l’Area de Serveis Generals Josep Mª Rañé, a la presentació pública dels pressupostos per a aquest 2008.
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El Plan de Vivienda 2006-2010 de Sant Feliu 
de Llobregat que preveía la construcción de 
600 nuevas viviendas sociales en un plazo 
de cuatro años atraviesa ahora su ecuador, 
con más de un 50% de los pisos en proceso 
de construcción. De las seis grandes promo-
ciones contempladas en el Plan de Vivien-
da, que fue aprobado en marzo de 2006, 
hasta el momento se han desarrollado las dos 
principales, correspondientes a los sectores 
de Buen Salvador-Can Bertrand  y Hoechst, 
que suman un total de 346 viviendas. De 
estas dos promociones, la más avanzada es 
la del sector Buen Salvador-Can Bertrand, ya 
que fue la primera en comenzar a ejecutarse. 
Con un total de 104 domicilios, en mayo del 
2006 se efectuó el sorteo de adjudicación 
de 100 pisos de compra, además de otorgar 
4 pisos adaptados más para personas con 
discapacidad. Para este sorteo, se presenta-
ron 1352 solicitudes, siendo aceptadas final-
mente 1118. La promoción, que se encuentra 
actualmente en su última fase de construc-
ción, se prevé que finalice a comienzos de 
este verano, para así poder hacer la entrega 
de llaves entre agosto y septiembre de este 
mismo 2008.

El plan de Vivienda llega 
a su ecuador con más del 
50% realizado

Por su parte, el pasado 24 de noviembre 
se realizó en el Palau d’Esports el sorteo de 
adjudicación de 165 pisos de propiedad del 
sector Hoestch, sorteo al que se presentaron 
906 solicitudes. En esta actuación, también 
se incluían 5 pisos adaptados para personas 
con discapacidad, que fueron sorteados el 
pasado 6 de febrero. Además, la promoción 
del sector Hoechst, que comprende el solar 
delimitado por las calles de General Manso 
y Jaume Balmes, también incluye una reserva 
de 72 viviendas destinadas al régimen de 
alquiler, que se adjudicarán a finales de este 
2008, una vez quede establecido el sistema 
de adjudicación y se difunda entre la ciuda-
danía los requisitos de solicitud. Este parque 
de vivienda pública en régimen de alquiler  
permitirá, por primera vez en Sant Feliu de 
Llobregat, desarrollar acciones municipales 
específicas para la mejora del mercado local 
de alquiler, con la intención de favorecer el 
acceso a la vivienda a colectivos especial-
mente sensibles como jóvenes, desemplea-
dos, jubilados, etc. Aunque todavía no se han 
iniciado las obras de construcción ya están 
aprobados todos los trámites administrativos 
de esta promoción, que se prevé que arran-
que a finales de esta primavera.  
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260 pisos para los 
próximos 2 años
Además de las iniciativas ya iniciadas, el Plan 
de Vivienda 2006-2010 también incluye 4 
grandes promociones más de vivienda social, 
que en los próximos 2 años incrementarán el 
parque disponible en 260 pisos. Así, estas 
promociones estarán situadas en los sectores 
de la prolongación de la calle Alselm Clavé, 
Falguera, Torrent del Duc, la Fàbrica de les 
Tovalloles, los nuevos terrenos que genere el 
soterramiento de la línea de cercanías, y, en 
menor medida, las parcelas municipales de 
Can Ricart y Rambla Marquesa Castellbell. 

La primera de estas promociones en ejecu-
tarse será la ubicada en la prolongación de 
la calle Alselm Clave, que se prevé que inicie 
su proceso de adjudicación a finales de este 
2008. y que contará con unas 50 viviendas 
de protección oficial.

Imagen del sorteo de los 165 pisos de protección 

del sector Hoechst, celebrado el pasado 24 

de noviembre. En el centro, los planos de los 

pisos del sector Buen Salvador-Can Bertrand 

se hicieron públicos en el acto inaugural de las 

obras, celebrado el pasado noviembre de 2006.

A la izquierda, detalle de las obras de 

rehabilitación de las naves de Can Bertrand, 

futuros equipamientos para uso público.
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Carnestoltes 2008  
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Quan encara tenim present el dol mostrat en el seu enterrament, 
arriba el moment de recordar el que ha estat l’arribada del rei 
Carnestoltes a Sant Feliu aquest 2008. Enguany, la participació 
va ser més nombrosa que mai, ja que 20 comparses van participar 
en la rua i en el concurs posterior. A la categoria infantil, l’Esplai 
Sant Llorenç va aconseguir el tercer premi, el Centre Parroquial 
el segon i l’Esplai Diversitat Lúdica va guanyar el màxim premi. 
La comparsa Las samberas calentitas, del Casal Municipal de la 
Gent Gran, va aconseguir el premi especial, mentre que en cate-
goria adulta, el tercer premi va ser per a la comparsa del Mercat 
Municipal i el Casino Santfeliuenc, el segon per a la Peña Cultural 
Recreativa Luís de Córdoba i el primer premi per a l’Associació 
Amics del Carrer Santa Creu amb la comparsa Robot CSC-314.   
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mediambient

L’Ajuntament de Sant Feliu i el Departament de Medi Ambient de 
la Generalitat de Catalunya, administració competent en matèria 
mediambiental, han iniciat una línia de col·laboració amb l’objec-
tiu de garantir i millorar la qualitat atmosfèrica a la nostra ciutat. 
Aquestes actuacions englobaran des de mesures tècniques de 
control de qualitat fins a la revisió de llicències d’activitats que 
puguin tenir un impacte negatiu al nostre entorn natural.

Responent a la preocupació ciutadana, un dels principals àmbits 
d’actuació ha estat la cimentera Cemex. Així, l’Ajuntament va 
presentar al·legacions a la tramitació de la llicència ambiental per 
part de la Generalitat, demanant que no s’autoritzi la utilització 
de combustibles alternatius que no hagin estat completament 
analitzats i validats pel que fa al seu comportament ambiental. 
D’altra banda, Cemex va retirar la sol·licitud de llicència d’obres 
per a la construcció d’una sitja d’emmagatzematge, donades les 
negociacions amb una multinacional irlandesa per a l’adquisició 
de la fàbrica, que finalment no s’ha produït. Tot això va motivar 
que l’equip de govern manifestés que de facto ens trobem en 
una moratòria sobre la decisió d’autoritzar l’ús de combustibles 
alternatius a la cimentera de Sant Feliu. 

Des de llavors el consistori ha intensificat els contactes amb 
el Departament de Medi Ambient amb l’objectiu de millorar la 
qualitat mediambiental. Així, en el ple municipal del setembre 
passat es va acordar sol·licitar a la cimentera la implementació de 
millores complementàries de control i supervisió de les emissions. 
Aquesta línia d’actuació complementa el pla de modernització i 
de millores ambientals que s’ha dut a terme a la planta de Sant 
Feliu en els darrers anys, com la restauració de l'antiga pedrera o 
la instal·lació de dos nous filtres que garanteixen unes emissions 
per sota de 30 mil·ligrams per metre cúbic, 20 mil·ligrams menys 
del que estableix l’Acord voluntari per a la prevenció i control de 
la contaminació que CEMEX va signar amb la Generalitat l’any 
2005.

sant Feliu engega 
noves actuacions per 
garantir la qualitat 
mediambiental  

més control i informació
Pel que fa a les actuacions de caire tècnic, l’Ajuntament ha enge-
gat, conjuntament amb la Generalitat, un seguit d’actuacions per 
reduir la presència de níquel i d’altres components particulats, 
com ara la instal·lació d’una segona unitat de mesurament amb 
l’objectiu de fer una estudi i control analític durant sis mesos. A la 
vegada, el consistori ha començat a recaptar expedients de totes 
les activitats industrials susceptibles de fer aquest tipus d’emissi-
ons amb l’objectiu d’establir un sistema de control i supervisió. A 
aquestes actuacions, s’afegeix la voluntat de l’Ajuntament de Sant 
Feliu de fer públics, d’una manera immediata i accessible, tots els 
indicadors relatius a l’estat de l’atmosfera a través d’una pàgina 
web en la qual figuri en temps real l’estat de la qualitat de l’aire, 
que estarà disponible al llarg del 2008.

L’Ajuntament també ha impulsat, conjuntament amb els departa-
ments de Medi Ambient, Salut, i Energia i Indústria, la constitució 
d’una comissió estable de seguiment encarregada de garantir 
una correcta qualitat atmosfèrica. Aquesta comissió estarà for-
mada per l’Ajuntament de Sant Feliu, els sindicats, els sectors 
empresarials i totes aquelles entitats i associacions que ho desit-
gin, i estarà tutelada per un organisme científic.

L’Ajuntament ha exigit a la 

cimentera Cemex millores 

ambientals complementàries a 

les demanades per la normativa 

vigent.
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CineBaix, premi Joan n. García-nieto de 
Reconeixement Cívic    

El divendres 23 de novembre es va celebrar a la Societat Casino 
de Sant Andreu de la Barca, l’acte de lliurament dels V Premis de 
Reconeixement Cultural del Baix Llobregat, que atorga cada dos 
anys el Centre d'Estudis Comarcals del Baix Llobregat. En aquesta 
edició, CineBaix va rebre el premi Joan N. García-Nieto de Reco-
neixement Cívic, un guardó que, en paraules dels organitzadors dels 
Premis, recau en “un projecte [...] que representa la lluita efectuada 
directament per part de la societat civil santfeliuenca per evitar el 
tancament d'un cinema tradicional”. En la mateixa categoria, el jurat 
va considerar finalistes l’Associació d’Amics del Museu de Gavà i 
l’Associació Cultural Projecte LOC, de Cornellà. A més de Cine-
Baix, Sant Feliu també tenia una altra finalista en l’edició d’enguany, 
l’actriu Fina Rius, destacada en el premi Antoni Serra i Fiter d’Arts 
Visuals; finalment el premi va recaure en el molinenc Jordi Pedrola.

manel leiva, nou regidor municipal 

El coordinador local d'EUiA, Manel Leiva Velázquez, va prendre pos-
sessió del càrrec de regidor en l’últim ple municipal de l’any, celebrat 
el 20 de desembre. Leiva, número 9 en la llista presentada per ICV-
EUiA a les eleccions municipals del 2007, substitueix en la formació 
ecosocialista Àngel Merino, que va renunciar el seu càrrec en el ple 
extraordinari del 13 de desembre. El número 3 en la darrera llista 
electoral local d’ICV-EUA, Jordi San José, substituirà Merino com a 
nou portaveu del grup ecosocialista a l’Ajuntament de Sant Feliu de 
Llobregat.

Manel Leiva té 34 anys i és veí del barri de Falguera. Diplomat en 
Gestió i Administració Pública, té estudis de Ciències Polítiques i 
Història. Ha treballat  a les administracions estatal, autonòmica i local, 
si bé actualment treballa en el sector privat com a responsable de 
sistemes d'informació.

Josep Ricart, 70 · 08980 Sant Feliu de Llobregat 
Tel. 93 93 685 50 16 · Fax 93 685 50 04 · trossdiseny@hormail.com

Tècnics en dissenys i reformes

Distribuidors de
mobles de cuina
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El síndic municipal demana la ratificació de 
la Carta europea de salvaguarda dels drets 
humans a la ciutat

El síndic de Greuges de Sant Feliu de Llobregat, Magí Boronat, ha 
demanat a l’alcalde de la ciutat, Juan Antonio Vázquez, que el muni-
cipi ratifiqui la Carta europea de salvaguarda dels drets humans a la 
ciutat, aprovada a la localitat francesa de Saint Denis el 18 de maig 
de 2000 i signada per més de 130 municipis de Catalunya. En l’escrit 
que Boronat ha fet arribar a Vázquez, el síndic destaca que el docu-
ment de Saint Denis reconeix les ciutats com l’espai i el lloc on s’han 
de garantir tots els drets humans. És un instrument que aconsegueix 
traslladar els conceptes legals i les declaracions de principis al que 
és tangible i d’interès per a la ciutadania i les administracions locals, 
partint del principi de la igualtat de drets. Pel que fa als ajuntaments, 
l’objectiu de la Carta és que aquests esdevinguin una administració 
eficaç i propera a la ciutadania. Entre els drets que recull el text, des-
taquen el dret a la ciutat, a la llibertat cultural, lingüística i religiosa, i 
el dret a la protecció dels col·lectius més vulnerables. Amb relació als 
drets civils i polítics, la Carta estableix el dret a la  participació política 
en l’àmbit municipal de totes les persones que disposin de dos anys 
de residència a la ciutat. 

Càritas trasllada la seva seu 

La seu de Càritas a Sant Feliu de Llobregat ha canviat la seva ubi-
cació. Si fins ara l’entitat oferia els seus serveis d’ajuda i assistència 
social al local ubicat al número 10 del carrer Vidal i Ribas, des de 
febrer Càritas s’ha traslladat a l’antiga seu de la Creu Roja i del Casal 
de la Dona, ubicat al número 4 del Passeig Bertrand, tot just a la cruï-
lla d’aquest carrer  amb el carrer de Pí i Margall. Aquest canvi ha estat 
possible gràcies a la cessió gratuïta del local per part de l’Ajuntament 
de Sant Feliu a Càritas. 

marc Artigau i Queralt, premi martí Dot 2007 

L’autor barceloní Marc Artigau i Queralt, amb el seu poemari Verme-
lla, va  resultar guanyador de la XXXII edició del Premi Martí Dot, el 
més important certamen líric per a joves poetes que es celebra a la 
nostra ciutat i que aquest 2007 ha aconseguit una participació de 
13 obres. Juntament amb l’obra guanyadora, el veredicte del Jurat 
va distingir com a finalista el volum Breviari d’antípodes, d’Emili Sán-
chez, i va destacar com a accèssits les obres Funàmbuls de llum, 
d’Edgar Alemany, i Tren Òmnibus, de Lluís Font. Diversos fragments 
de les obres seleccionades van ser recitats en la presentació pública 
del veredicte, que es va celebrar el 22 de novembre a l’Auditori del 
Palau Falguera. L’acte de presentació dels premiats d’enguany es va 
cloure amb un recital poètic a càrrec d’una de les veus més impor-
tants de la poesia catalana: Joan Margarit. 
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més i millors 
instal·lacions 
esportives  

Diverses actuacions municipals han incre-
mentat en els darrers mesos el nombre 
d’equipaments esportius a Sant Feliu, a 
més de millorar les instal·lacions del Parc 
Esportiu de les Grases. 

Començant per aquest últim equipament, 
després de la implantació de gespa artifici-
al, continua millorant les seves instal·lacions 
per tal de consolidar-se com un referent de 
la pràctica esportiva a la comarca. Encara 
que no serà fins a l’arribada de l’estiu quan 
comencin les obres definitives d’implanta-
ció d’un altre camp de gespa artificial i d’un 
nou pavelló poliesportiu, ja s’han incorporat 
a les Grases dos mòduls provisionals, un 
per a vestuari i un altre que ofereix provisio-
nalment el servei de bar. 

publicitat

D’altra banda, pràcticament ja han finalitzat 
les obres de construcció de les dues noves 
pistes de lleure esportiu als barris de les 
Grases i de Can Calders. Aquests equipa-
ments, nascuts amb l’objectiu de fomentar 
la pràctica de l’esport des de les vessants 
lúdica i social, també volen ser un eix de 
dinamització social i punt de trobada entre 
els veïns i veïnes d’aquests dos barris.

Amb un pressupost total de 300.000 D, 
la construcció d’aquestes instal·lacions ja 
va ser recollida en el Pla d’actuació del 
mandat presentat pel Govern municipal el 
2004. La pista de lleure esportiu del barri 

de les Grases està ubicada al final de la 
rambla de la Marquesa de Castellbell, a la 
cruïlla amb el carrer de Joan Fuster, mentre 
que la del barri de Can Calders és a la riera 
de la Salut, a l’alçada del cementiri. Totes 
dues estan equipades amb diferents ele-
ments per a la pràctica esportiva, com por-
teries i cistelles de bàsquet, i en el cas de 
la pista de la riera de la Salut, amb coberta, 
porteries de futbol sala i cistelles de bàs-
quet. Amb aquestes dues pistes Sant Feliu 
disposa ja de tres pistes de lleure esportiu; 
la tercera és la que hi ha al barri de Falgue-
ra, a la plaça del Consell d’Infants. 
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El Club Rítmica sant 
Feliu, bronze en el 
Campionat d’Espanya 
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esport

nova Junta 
del CB 
santfeliuenc 

L’equip infantil del Club Rítmica Sant Feliu, integrat per Ares Morral, 
Diana Mora, Mireia Pareja, Montse Ciprés, Patri Zhang i Laura Car-
mona, va aconseguir la medalla de bronze per equips en el Campio-
nat d’Espanya de Base de Conjunts de Gimnàstica Rítmica celebrat 
els dies 17 i 18 de novembre a Córdoba. L’equip santfeliuenc va 
alçar-se en el tercer lloc del podi amb un exercici amb cercle puntejat 
amb un 7,725, tres dècimes menys que l’equip guanyador, EPGR 
Vallecas, i a només 125 dècimes del segon classificat, el Club Alde-
tor, de l’Escuela de Gimnasia Rítmica de Alhaurin de la Torre.

A més d’aquest important èxit, les atletes del Club Rítmica Sant 
Feliu van arrodonir el seu excel·lent 2007 amb els resultats espor-
tius aconseguits en la final de la Copa Catalana de Gimnàstica 
Rítmica, celebrada els dies 24 i 25 de novembre a la població 
tarragonina de Selva del Camp. Allà, l’equip infantil de nivell 3 

Després de 31 anys al capdavant del club de bàsquet més emble-
màtic de Sant Feliu, Miquel Martí va dir adéu a la presidència del 
CB Santfeliuenc. A l’assemblea general extraordinària de l’entitat, 
celebrada el 29 de novembre, els socis van ratificar la renovació de 
la Junta, i van donar la seva confiança a un nou equip directiu presidit 
per Enrique Johnson, única candidatura presentada en el procés de 
renovació de la Junta del CB Santfeliuenc. Consolidar la trajectòria 
esportiva de les diferents divisions de l’entitat, amb una especial cura 
a mantenir l’equip sènior masculí a la lliga EBA, modernitzar la seva 
estructura i ampliar la base social i els espectadors, són alguns dels 
principals objectius de la nova Junta Directiva. 

i l’equip aleví de nivell 2 van alçar-se amb el triomf absolut en 
les seves categories, mentre que els equips juvenil i infantil van 
aconseguir la segona posició. Durant la temporada 2007-2008 
Sant Feliu ha acollit el torneig Copa Catalana per Conjunts, dues 
jornades del Campionat Comarcal i la tercera edició del trofeu 
Ciutat de les Roses. 

esports
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l’opinió

El 13 de desembre passat, en un ple 
extraordinari, l’Àngel Merino va presentar la 
seva renúncia al càrrec de regidor de la nos-
tra ciutat amb motiu del seu nomenament a la 
Generalitat. El públic que omplia la sala, dret, 
va ovacionar llargament més de 20 anys de 
regidor i alcalde de la nostra ciutat, de servei 
a Sant Feliu. Aquest gener he tingut l'orgull 
d'agafar-ne el testimoni, de continuar la pas-
sió i l'estil de treball per Sant Feliu de l’Àngel 
Merino i d’en Francesc Baltasar.

També al gener, el company Manel Leiva, 
d’EUiA, s’ha incorporat al grup municipal 
d’ICV-EUiA. Amb un grup fort i renovat de 
set regidores i regidors, centrarem el nostre 
treball per Sant Feliu en dos grans camps: el 
soterrament i les polítiques socials. 

Són dos camps en què, en el Pla 
d’actuació municipal que han presentat PSC, 
CiU i ERC, no veiem un projecte clar de 
ciutat, sinó meres i vagues intencions. Per 
contra, Iniciativa i Esquerra Unida volem pre-
sentar a la ciutadania un programa concret 
d’actuació municipal per als propers quatre 
anys, el nostre compromís amb Sant Feliu.

Pel que fa al soterrament treballarem per:
1. Un finançament complet d'Estat i 

Generalitat, en aplicació del nou Estatut 
i del corresponent acord de finançament 
d’infraestructures.

2. Un planejament urbanístic que aprofiti 
totes les oportunitats del soterrament.

3. 400 pisos municipals de lloguer asse-
quible als entorns del soterrament.

4. Metro a l'estació del tren, un cop sote-
rrada, i venint des del Mas Lluí.

Pel que fa a les polítiques socials, 
treballarem per:

5. El personal i els equipaments necessa-
ris per aplicar de forma prioritària les noves 
lleis de serveis socials i de dependència.

6. Tercer ambulatori entre el Mas Lluí i 
Roses.

7. Mesures concretes per a l’equitat edu-
cativa i contra el fracàs escolar. 

8. Pla d’equipaments culturals: espais 
per al teatre, la història de la ciutat, la cultura 
tradicional i la creació artística.

9. Mesures concretes per fomentar la 
creació de llocs de treball i el control de 
l’ocupació de baixa qualitat.

10. Pla d’actuació ambiental, amb trans-
parència i participació, que prioritzi la salut 
pública i avanci en la lluita contra el canvi 
climàtic.

Un decàleg de 10 punts que podem resu-
mir en dos: un soterrament just per a Sant 
Feliu, més polítiques socials per avançar en 
igualtat d’oportunitats i qualitat de vida per 
a tothom.

Jordi san José i 
Buenaventura
Portaveu d’ICV-
EUiA

Els socialistes, amb el nostre company i 
alcalde Juan Antonio Vázquez al capdavant, 
estem plenament abocats a la tasca de fer 
ciutat. És a dir,  ajudar tots els veïns i veïnes 
a fer-la i a fer-se-la seva.

Fer ciutat és construir-la, dotar-la dels 
equipaments i de les infraestructures que 
necessita, com ara alguns dels que hem 
engegat recentment: centre cívic del Mas 
Lluí i Arxiu Comarcal, segona fase de 
la Carretera, pavelló poliesportiu de les 
Grases i pàrquing a l’antiga fàbrica de les 
Tovalloles. 

Fer ciutat vol dir també construir una 
societat més lliure, tolerant, educada i inte-
gradora, com la que s’obté quan des de 
l’Ajuntament s’impulsen accions per resoldre 
els problemes de les persones amb més 
dificultats, es fomenta el desenvolupament 
cultural, esportiu o associatiu d’aquestes 
persones, o s’actua perquè l’escolarització, 
l’accés al menjador escolar o els llibres 
no siguin una càrrega excessiva per a les 
famílies.

Fer ciutat suposa crear un ambient de 
desenvolupament econòmic favorable a les 
empreses i els comerços que donen riquesa 
i vida. Fer ciutat és també continuar millorant 
la seguretat, la mobilitat i la neteja de Sant 
Feliu. Millorant els serveis, sí, però també 
requerint un major esforç de civisme a 
tothom. Fer ciutat és aconseguir l’objectiu 
d’una ciutat més sostenible i sana, capaç 
de conviure en harmonia amb el seu entorn 
natural.

Fer ciutat comporta també participació. 
Dos són el processos que s’estan desen-
volupant actualment. El primer, al voltant del 
soterrament, s’iniciava amb les jornades del 
desembre passat i es clourà amb el debat 
final sobre la gran transformació que supo-
sarà que el tren no divideixi més la ciutat. El 
segon procés de participació gira al voltant 
del Pla d’actuació del mandat (PAM) o, el 
que és el mateix, sobre què cal fer amb la 
ciutat i a la ciutat els propers quatre anys.

Fer ciutat és això, fer avançar Sant Feliu 
pensat en la gent, però també amb la gent. 

Josep maria
Rañé i Blasco 
Portaveu del 
Grup Municipal 
Socialista

Fent ciutat 2008-2011: soterrament i
polítiques socials
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El proper 9 de març de nou estem cridats 
a les urnes per escollir els nostres represen-
tants al Congrés i al Senat espanyol. Unes 
eleccions en què la força de Convergència i 
Unió ha de ser clau per garantir el respecte 
de les nostres institucions i el nostre auto-
govern per part dels dos partits centralistes 
espanyols: el PP i el PSOE.  

Cal que Convergència i Unió obtingui 
un magnífic resultat per tal que esdevin-
guem àrbitres de la política espanyola amb 
l’objectiu d’evitar en un futur que tant el 
PP com el PSOE facin un ús partidista i 
electoralista de Catalunya. El PSOE amb 
els seus incompliments sistemàtics –manca 
d’inversió en Rodalies de RENFE, retard en 
l’arribada de l’AVE, retards en el desplega-
ment de l’Estatut, incompliment del retorn 
dels papers de l’Arxiu de Salamanca–; i el 
PP amb els seus atacs furibunds i dema-
gogs al nou Estatut, a la immersió lingüística 
a l’escola i al fet diferencial català.

Una Convergència i Unió forta és l’única 
garantia, avui per avui, que tant el PSOE 
com el PP respectaran Catalunya i que 
no obtindran un xec en blanc com el que ha 
tingut Zapatero en els darrers quatre anys 
gràcies al suport gratuït i a canvi de res 
d’ERC i ICV. En aquest sentit, les nostres 
condicions per arribar a qualsevol acord 
parlamentari són clares i transparents: pri-
mer de tot, garantir el respecte a Catalunya 
mitjançant la publicació de les balances 
fiscals, establir un calendari detallat per 
desplegar l’Estatut, complir amb les inver-
sions establertes a l’Estatut, acordar un 
nou model de finançament per a Catalunya 
negociat de forma bilateral, Catalunya-Estat, 
tal com preveu l’Estatut.

Josep lluís 
Fernández Burgui
Portaveu del Grup 
Municipal de CiU

tiempo de elecciones

Quedan pocos días para las elecciones 
generales y los santfeliuenses nos jugamos 
mucho. La política municipal está muy vincu-
lada a la política general, pues si tenemos un 
buen gobierno en Madrid que gestione bien 
nuestros impuestos, nuestra ciudad y los 
ciudadanos que en ella habitamos podemos 
salir muy beneficiados.

Todos hemos visto como en cuatro años 
de gobierno de Zapatero hemos perdido 
un gran nivel adquisitivo, las hipotecas han 
subido, los pisos se han disparado más que 
nunca, muchos de los alimentos básicos han 
doblado su precio y las energías que utiliza-
mos en el hogar han aumentado su coste 
sustancialmente.

El Partido Popular tiene la solución a 
este problema. Hemos elaborado una de 
las reformas económicas más importantes 
de la democracia, pensada para todos, para 
el pensionista, el trabajador, el autónomo, el 
empresario...porque el Partido Popular quie-
re gobernar parar todo el mundo, tanto para 
el que le ha votado como para el que no.

Somos el único partido en Cataluña no 
nacionalista, y lo decimos sin complejos 
y sin por ello renegar de nuestra región. 
Estamos muy orgullosos de ser catalanes 
y defender nuestra tierra, pero sin renunciar 
a ser españoles, que creo que es lo lógico. 
Por eso defendemos que los padres puedan 
elegir en el idioma que quieren educar a sus 
hijos en las escuelas, sin renunciar eviden-
temente al catalán, pero sin discriminar, por 
supuesto, al castellano, tal y como ocurre 
ahora en ocasiones.

Desde el PP de Sant Feliu creemos que 
se puede repetir el milagro económico que 
se produjo en las legislaturas 1996-2004, 
en las que un gobierno del PP posicionó a 
nuestro país entre los más poderosos de la 
economía mundial, y la bajada de impuestos 
más la creación de empleo hizo que todos 
viviéramos un poquito mejor.    

sergio
Jiménez Cervera 
Portaveu del Grup 
Municipal del PP

A les eleccions de l’Estat també 
ens hi juguem molt!

D’aquí a pocs dies tornem a tenir elec-
cions; per tant, és hora de fer balanç.

Una de les problemàtiques més impor-
tants que tenim pendents com a santfe-
liuencs i santfeliuenques amb el Govern de 
l’Estat és el soterrament de les vies fèrries. 
Un projecte que ha de connectar i cohe-
sionar Sant Feliu, una oportunitat per fer 
principalment habitatge social, aparcaments 
soterrats i centres educatius, i que facilitarà 
la implantació dels carrils bici. 

Durant aquesta legislatura el grup par-
lamentari d’Esquerra a Madrid ha treballat 
molt per tal de desencallar aquest tema. 
El punt més important va ser quan el 20 
d’abril de 2005 el Congrés dels Diputats va 
acordar, a proposta d’Esquerra, desencallar 
l’acord de finançament. Aleshores Esquerra 
defensava que l’Estat havia de pagar el 
100% de la infraestructura. Finalment, 
l’acord recull que l’Estat només en pagarà 
un raquític 50%, una mostra del que és la 
política dels governs del PP i del PSOE –en 
això no tenen cap diferència.

I és que com a catalans patim un gravís-
sim dèficit fiscal que extenua el país. Aquest  
dèficit es situa prop de 18.595 milions 
d’euros l’any. Aquests diners són allò que 
tots paguem per impostos, parlem català o 
castellà, i que després l’Estat prefereix inver-
tir en altres llocs. Això equival a 2.622 euros 
per habitant; per tant, els santfeliuencs ja fa 
anys que hem pagat el soterrament.

Les negociacions encara no estan 
tancades, manca definir l’aportació de la 
Generalitat. Ara haurem de treballar perquè 
l’Ajuntament aporti el mínim possible de 
diners, perquè  això voldrà dir que com 
menys pagui l’Ajuntament, menys habitatges 
de renda lliure s’hauran de fer per pagar 
la infraestructura, i això permetrà fer més 
habitatges a preu assequible per a joves, 
aquesta és la nostra prioritat.

Tot i això, els estudis encara s’han 
d’acabar i s’hauran de fer les licitacions. Per 
tant, cal un grup de diputats que defensi i 
pressioni el Govern de l’Estat perquè faci 
la feina. El grup d’Esquerra a Madrid ho 
continuarà fent fins que el soterrament sigui 
una realitat.

Carles
soriano
Portaveu del Grup 
Municipal d’ERC

Respectaran Catalunya
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El desplegament dels Mossos d’Esquadra al Baix Llobregat ja s’ha completat. Des de l’1 de novembre, Sant Feliu de Llobregat acull la seu 
central de la Regió Policial Metropolitana Sud, formada per les comarques del Baix Llobregat, Garraf, Alt Penedès i la ciutat de l’Hospitalet. 
En aquesta regió, 15 comissaries i prop de 2.000 agents són coordinats diàriament des de la nova comissaria dels Mossos ubicada a la 
carretera de la Sànson, on també s’ubiquen el servei de policia científica i la direcció de comandament policial, entre d’altres. En un àmbit 
més local, per a Sant Feliu l’arribada dels Mossos també ha significat un canvi en la direcció i coordinació de la seguretat al municipi, que 
ara recau en la nova Àrea Bàsica Policial (ABP). Amb el seu cap, Xavier Porcuna, parlem per conèixer de primera mà com ha anat l’arribada 
dels Mossos a Sant Feliu de Llobregat. 

Després de dos mesos des del des-
plegament dels Mossos, com valora 
l’acollida rebuda per part de la ciuta-
dania?

La valoració és molt positiva perquè s’han 
confirmat les bones sensacions que teníem 
setmanes abans d’iniciar el desplegament. 
La ciutadania estava desitjosa de veure’ns 
patrullar pels seus carrers, de fer-nos arribar 
les seves inquietuds i preocupacions i amb 
molta confiança a obtenir respostes efica-
ces d’una policia propera.

l’entrevista
Entrevistem Xavier porcuna
cap de l’Àrea Bàsica Policial de Sant Feliu 

Quines competències tenen els Mossos 
amb relació a Sant Feliu de Llobregat?

Totes les nostres actuacions diàries van 
encaminades a assolir l’objectiu de garantir 
que els veïns de Sant Feliu de Llobregat 
i tota la gent que visita la ciutat se sentin 
segurs i puguin gaudir del dia a dia amb 
llibertat i d’un entorn cívic. És una tasca com-
plexa que implica totes les unitats de l’ABP, 
les quals actuen coordinades tant per pre-
venir com per reaccionar davant els il·lícits 
penals, les infraccions administratives i les 
conductes incíviques.          

“la nostra voluntat és que la ciutadania ens 
consideri una policia pròpia, a la qual es pugui 
adreçar amb confiança en qualsevol moment”

Les primeres setmanes es van poder 
veure patrulles conjuntes entre els 
Mossos i la Policia Municipal. Quina és 
la col·laboració entre tots dos cossos 
de seguretat?

La col·laboració amb la Policia Local és total 
des del primer dia. Compartim informació 
diàriament, analitzem de manera conjunta 
les problemàtiques de la ciutat i ens coor-
dinem per treballar plegats per resoldre-les. 
Aquest plantejament no és flor d’un dia, sinó 
que representa el model conjunt de Policia 
de Catalunya que s’implementa en aquells 



Anna
Royo

“Crec que està molt bé, ja que ara estem més 
segurs. S’ha augmentat la presència d’agents 
al carrer, que això sempre dóna una major 
sensació de seguretat, i a més, en relació a 
l’oci nocturn, crec que també és bo que es 
passegin, ja que sempre et fa ser una mica 
més conscient ”  

Estefanía 
pino

“Doncs la primera impressió que tinc, que 
evidentment no és des de l’interior d’un cotxe 
patrullant, és excel·lent. A la parròquia ens 
van venir a visitar i tenim una relació molt 
bona des del primer dia. Crec que tenen 
una manera de fer les coses molt humana i 
propera a la gent”

Jordi
tres i 
Bosch

Com valores l’arribada dels 
mossos a sant Feliu?

opinions

l’entrevista
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“Crec que un excés de policia no implica més 
seguretat, de fet, personalment em crea molta 
més inseguretat veure molta policia pel carrer, 
ja que penso que haurà passat alguna cosa. 
Crec que el civisme i la convivència no van 
lligades a més forces de seguretat, sinó a un 
esforç col·lectiu de la mateixa societat i les 
administracions”

territoris on es desplega el cos dels Mossos 
d’Esquadra. La conseqüència més imme-
diata és l’augment de l’eficàcia policial i, per 
tant, un millor servei als ciutadans.  

Una de les seves primeres gestions va 
ser la presentació del cos a les diferents 
associacions i entitats santfeliuenques. 
Hi ha una voluntat d’apostar per ser un 
cos de policia de proximitat?

Per a nosaltres és fonamental tenir con-
tactes periòdics amb els representants del 
teixit social de la ciutat. El fet d’interactuar 
de manera permanent permetrà als ciuta-
dans conèixer millor com treballem i, alhora, 
nosaltres tindrem un millor coneixement dels 
seus problemes i les seves preocupacions 
per tractar-los de la manera més adequada. 
Aquesta mentalitat de policia de proximitat 
representa la pauta d’actuació de tots els 
mossos de l’ABP Sant Feliu de Llobregat.       

En aquest sentit, com li agradaria que 
la ciutadania percebés els Mossos 
d’Esquadra? 

La nostra voluntat és que la ciutadania ens 
consideri una policia pròpia, a la qual es 
pugui adreçar amb confiança en qualsevol 
moment, que atengui els seus problemes 
siguin de la naturalesa que siguin i que actuï 
sempre sota els principis del respecte i la 
professionalitat. 

Des del punt de vista de la seguretat, 
Sant Feliu és una ciutat complicada? 

Sant Feliu és una ciutat segura. No hi ha 
cap problemàtica específica que en aquests 
moments ens faci estar especialment pre-
ocupats. Tot i aquesta situació, pensem que 
és molt important incidir en un model de 
patrullatge de prevenció que comprengui 
totes les zones de la ciutat, que ens faci molt 
visibles durant tot el dia i que, d’aquesta 
manera, el ciutadà de Sant Feliu vegi que hi 
som per garantir la seva seguretat. 

L’alcalde Juan Antonio Vázquez i el conseller d’Interior Joan Saura supervisen el desplegament 

dels Mossos d’Esquadra moments abans de la mitjanit del 1 de novembre.
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www.yonet.es

 Habitatges de 2 a 4 dormitoris tots exteriors
 Dúplexs amb grans terrasses
 Plantes baixes amb jardí privat
 Zones comunitàries amb piscina
 Aparcaments i trasters al mateix edifici
 Alta qualitat de disseny i construcció

al mateix cor de Sant Feliu

promotors i constructors de Can Llovera
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Parc Torreblanca
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Av. del Sol

C/ Laureà Miró

Av. del Sol

COL·LEGI
“LES FRANCESES”

primera fase en venda


